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 2021נסתיימה 
 

 :2021חברים התייחסו לאירועי 
 

 מאיר ארגוב
לם ואם לא יטופל בזמן ובצורה טובה, אבוי לנו ומשבר האקלים זה הדבר הכי מסוכן והכי משפיע על אוכלוסיית הע

 ולעולם.
המוגזמת, מירב הסיכויים שלא נאריך ימים )לכדור אם לא נלמד לחסוך, להצניע לכת ולפרק את מרכיבי הצריכה 

 כניות משלו(.ויש גם ת הארץ
 אני מקווה בקרוב לעבור לשימוש מופחת בדלקים ולהיעזר בצורות אנרגיה אחרות.

בוץ להרחבה. זה תרם יבקהילה שלנו בשנים האחרונות היה מעבר רציני לשיתוף פעולה פורה הדדית בין הק
 כולו.לאווירה הכללית בישוב 

 אני מאוד שמח לראות את פרויקט גן השעשועים מוקם במקום המתקנים הרעועים והמסוכנים שהיו בעבר.
שוב, שעלתה על מסלול של ערבים ואירועים בעלי צביון שמתגבש יחד עם בסיסים ידבר נוסף זו התרבות בי

 מוצקים ליסודות שהיו בעבר.
 

 יחיעם יוגב
 ?2021מה ליבת העניין בשנת 

 דברים עיקריים.  3מנות ר הארצי ניתן לבמישו
א הקורונה והשפעתה על החינוך, על הכלכלה ועל החברה. בנוסף לאלה ניתן למנות עם הקורונה הראשון בהם הו

 ד מכך. וה והעסקים וגם אנחנו סובלים מאיאת הפרעתה לנושא התעשי
דותה של ממשלה שבה יושבים קצוות ד לגבי יכולת שריוא ממשלה חדשה. מודה שהייתי סקפטי מאהדבר השני הו

פוליטיים כמו היפה והמפלצת )הגב' שקד( עם תמר זנדברג או גדעון סער עם מוסי רז. התבדיתי וטוב שכך. 
ימציה יכולים לעבוד ביחד. אפילו בשילוב ומתן לגיט ,מסתבר כי גם קצוות פוליטיים, כאשר הם חדורי מטרה

 למפלגה ערבית!
שפט נתניהו. אנו צפויים לעוד כמות גדולה של אשפה מילולית מצד עדר הלקקנים הדבר השלישי הוא המשך מ

של ראש הממשלה לשעבר. אלה אינם בוחלים בשום טריק פוליטי )חוקי ושאינו חוקי( לנסות לקעקע את אושיות 
. המשפט והדמוקרטיה. לא אתפלא שתקום עסקת טיעון מסריחה )בדומה לעסקת דרעי( גם עם "הקיסר" מבלפור

 לגבי דידי, כל עוד לא נחשפה שחיתות הצוללות לא נסתיימה משימת האמת והצדק!!!
 ומה בתוך ביתנו פנימה?

 בביתנו ישנם שני דברים חשובים.
ישוב. חלי יהראשון שבהם הוא המעבר החלק והטוב בין הדורות. הדור הצעיר לקח אחריות והתגייס להנהיג את ה

אך זה לא ישנה את  ,לא אכחיש שלעיתים יש לי גם חילוקי דעות עם מי מהםולירון עושים עבודה טובה ומסורה. 
 ד שהם מייצרים לטובת כולנו. מגיע לשניהם שאפו גדול!ודעתי על עבודתם הטובה מא

! מביתנו. מטרים 850שיט עלינו מטמנת פסולת הדבר השני הוא הוויכוח החריף ביותר סביב ניסיון )של מי?( לה
כמו הנושא  תי לא היה נושא שהדיר שינה מעיניכלכלי והחברהציבורית במישורים המשקי, בכל שנות פעילותי ה

הזה. לצערי, הנושא מסתובב בציבור תוך הפצת דיסאינפורמציה ואף מידע שקרי ומגמתי של הצגת הפרויקט 
מוחלט!!! זוהי  כבוננזה כלכלית וכאילו שאם נתנגד נאבד שליטה באירוע. לא מיני ולא מקצתי. הכול שקר ונונסנס

טעויות עובדתיות מוחלטות במקרה הטוב ואמירה שיש בה הטעיה מוחלטת במקרה הגרוע. כאשר הנושא יגיע 
ואני בטוח שלרבים אגרום לצמרמורת  ,ל העובדותתאימים ובשיחת הקיבוץ אחשוף את כלדיונים במוסדות המ

נהיה כבר אחרי החלטה חד  2022שנת ל חבר וחבר. אני רוצה שבפתיחתה של כאשר העובדות יונחו לפני כ
 משמעית! "מטמנה, לא בבית ספרנו"!!!

שוב כפר מנחם, בריאות טובה, חזרה לשגרה, ימעבר לכך אני מבקש לאחל לכל חברי הקיבוץ ולכל תושבי הי
  ד טובה( ועסקים ופיתוח טובים לכולנו.ובמיוחד בחינוך, שנת גשם )למרות התחלה לא מא
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 חיים יפרח
כל, בוחר לציין לשבח את צוות קורונה שכבר תקופה ארוכה נותן מענה לכל חולה ולמשפחה הנדרשת בכך. ראשית 

כה, ההתעניינות והפינוקים התמי - כאדם שחלה, מבין יותר מתמיד את משמעותה של קהילה בתקופה מאתגרת זו ובכלל
 .ד והיוו עבורנו כוח רבו, היו משמעותיים מאהקטנים, מקרוב ומרחוק

הורחבה הפעילות בתחום  - בשנה זו הקיבוץ המשיך לפעול כ"קיבוץ ירוק" - בר השני שבחרתי בו קשור לתחום העסקיהד
האנרגיה המתחדשת ולכך חלק חשוב בהקטנת זיהום ופגיעה באוזון. בהיבט האישי, החברה שלי לקחה חלק בדברים 

 , הוספת שנאי מתח גבוה, פירוק מערכותלוליםגגות הב PV והשתלבה בפעילות זו במספר פרויקטים: התקנת מערכות
PV מתקדמות ויעילות יותר. אני שמח לקחת חלק  - ישנות בגגות הרפת לטובת התקנה עתידית של מערכות חדשות

 . ד את הצוות המוביל ששם קדימות למטרה נעלה זוובדברים ומעריך מא
תופי פעולה מקדמים הן ברמה העסקית והן ברמה שתהא זו שנה אזרחית טובה לכולנו ושתביא עמה דברים טובים ושי

 .הקהילתית
 

 נטלי קורן
כחשובה, אחר שנה וחצי של קורונה שהתלמידים היו סגורים  אני מחשיבה את תקופת החזרה לשגרה בתור מורה בצפית

 בבית ולמדו מרחוק.
 למידה משמעותית. צריליליחים במידה רבה תה הירוקה החזירו אותנו לבית הספר ואנחנו משתדלים ומציהחיסונים והכ

 התארגנה מחדש. למסגרות מאוד משמעותית גם לילדי האישיים וכל המשפחה שלנו החזרה
 
 

בארץ ובעולם שיעורי ההדבקה בגל החמישי הולכים ועולים וגם אצלנו נוספים בכל יום 
 תושבים נוספים למניין המאומתים.

נבדקים מדי יום, אך למרות זאת נשמרת שגרה בבתי הספר, האלה וצפית, עולה מספר ה
 של למידה.

 מי ייתן שנהיה כולנו בריאים ונחזור לאורח החיים הקודם.
  שתהא שנה אזרחית טובה, בריאה ויוצרת כמה שאפשר.

 

 
 המאגר מתמלא צילומים: איתן קלנר
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 לחברות וחברי כפר מנחם
 

 שלום רב,
 

לתפקידי כמנהל הקהילה בכפר מנחם ואני עושה זאת בתחושה של שליחות תוך הבנת היום נכנסתי באופן פורמאלי 
 האתגרים הרבים העומדים בפנינו והאחריות הנגזרת מהגדרת התפקיד.

ראשית ברצוני להודות לדותן על תהליך חפיפה מסודר, רציני, אכפתי וענייני ולאחל לו הצלחה רבה בהמשך הדרך בה 
 תודות על קבלת הפנים. -זכירות בחר, ולצוות הניהולי והמ

אני מודע למורכבות המשימה אותה לקחתי על עצמי, יחד עם זאת אני נכנס לתפקיד עם תחושה של אופטימיות מחוזקת 
 ואמונה כי נצליח ביחד לעמוד בפני האתגרים הרבים העומדים לפתחנו.

י הפעילויות ומרכזי ענפי הקהילה על מנת בימים האחרונים, לקראת כניסתי לתפקיד קיימתי פגישות הכרות עם מנהל
 ללמוד ולהכיר את הנושאים והאתגרים העומדים בפניהם בעבודתם היומיומית ותוכניות לעתיד.

אנו נמצאים בעיצומם של דיונים לבחינת המעבר לחלופת האגודה, אני בטוח שדיונים אלו יבשילו בסופו של התהליך 
לנו תקופת עשייה פורייה וקידום תהליכים שיצעידו את הקהילה בבטחה אל  להחלטה הנכונה עבור החברים. אני מאחל

 עבר הגשמת היעדים והחזון המיוחדים של הקהילה בכפר מנחם.
 

 אני נמצא בכפר מנחם בימים ראשון ורביעי ימים מלאים וביום שלישי חצי יום
 חברים המבקשים להיפגש עמי מוזמנים לתאם דרך סיגל במזכירות.

 
 בברכה

 ן רוגליןחנ
 מנהל הקהילה
050-5242876 

 

 
 דותן יקר,

 בשמי ובשם המזכירות והקיבוץ כולו, אני מבקשת להודות לך על שנה של שותפות בהובלת התהליכים בקיבוץ.
כחבר שהקיבוץ יקר וחשוב לליבו נרתמת למשימה במלוא המרץ מתוך רצון להשפיע ולעשות. במהלך השנה שעברה 

 ולהותיר את חותמך ועל כך אנחנו מוקירים תודה. ביעף הספקת לעשות הרבה 
ראייתך המערכתית והרגישות האנושית לצרכים האישיים המגוונים והמתנגשים לעיתים, יש לומר, סייעה לנו בתהליכי 

 קבלת החלטות וביישום החלטות קודמות בצורה מיטבית.
ת ושתמיד נוכל לפנות אליך ולקבל מענה אמנם אתה ממשיך הלאה אך אנחנו יודעים שהמחויבות שלך לקיבוץ נמשכ

 בלב פתוח ובנפש חפצה. 
 אנו רוצים לאחל לך המשך הצלחה בדרך האזרחית עם סיום תפקידך כמנהל הקהילה הקיבוצית בכפר מנחם.

 
 בברכה,

 חלי, דני, מעיין, וידי, עמית, עידן, אברהם, נבו, יגאל ק. - 2021מזכירות כפ"מ 
 
 
 

 שיוך דירות כיצד? - ים בתוך תוכו של דיון אינטנסיבי יאנחנו מצו

נביא בו דעות חברים  .הנושא יעמוד במוקד עלון פברואר, שיפורסם לפני ההצבעה בקלפי

 שהתעוררו והתשובות להן. ואת השאלות

 .1.2.2022יע דעתם עד מוזמנים להבחברים 
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 עתיד מחצבת כפר מנחם
 ברצוננו לשתף ולהעלות בפניכם נושא חשוב ומהותי לחיינו שעניינו מחצבת כפר מנחם.

מחצבה בחלקו המזרחי של הקיבוץ שממנה חצב הקיבוץ כורכר.  כפי שרבים מכירים, בכפר מנחם פעלה בעבר הרחוק
יה במחצבה לאחר מספר שנים, בעקבות כך שרשות מקרקעי ישראל )לשעבר המנהל( סירבה לחדש את הסכמי הכרי

 , פעילות החציבה הסתיימה. הדרומית
אושרו  כחלק מרצון הקיבוץ להשיב את הקרקע והנוף לקדמותם תוך כדי ניצול המשאב להפיק ממנו גם יתרונות כלכליים,

שתי תוכניות בניין עיר )תב"עות( אשר הקיבוץ יזם שיעודן מטמנות להטמנה ומחזור בשטחי המחצבות  2010בשנת 
 יכות לקיבוץ.הנמצאות בסמ

 . 2005אתר משולב לכריית חול והטמנת פסולת יבשה כפר מנחם דרום, משנת  – 6/135/03/6תב"ע 
 )התב"ע תקפה(. 2006אתר הטמנת פסולת יבשה כפר מנחם צפון, משנת  – 8/135/03/6תב"ע 

הקמת פארק אתגרי, במהלך השנים נעשו ניסיונות ע"י הקיבוץ למציאת חלופות שונות לשטח המדובר כגון הצעות ל
  ועוד רעיונות אשר לא הבשילו. –מטווחים\מתקן אבטחה

אינו יכול לממש בעצמו את תכניות המטמנות מכיוון שהקיבוץ מיצה  חשוב לציין, כי מחד, סבירות גבוהה היא שהקיבוץ
תר כבר נגרעו ובהסתכלות רחבה יו את זכויותיו לתעסוקה על פי כללי רמ"י )והדבר עוד נבדק משפטית(, ומאידך,

 מהקיבוץ דונמים של "שטחים עונתיים" ע"י רמ"י בשנים האחרונות והועברו לגורמים אחרים. 
לאחרונה, במהלך פגישת עבודה שוטפת עם המועצה , עודכנו ע"י ראשת המועצה כי רשות מקרקעי ישראל )רמ"י( 

יועד למטרת הטמנת פסולת יבשה השטח המ פנתה אל המועצה וביקשה את עמדתה ביחס לכוונת רמ"י להקצות את
המועצה כך שיועבר לשימוש המועצה לשם הוצאת מכרז למטמנה  באתר כפר מנחם, אשר נמצא בתחום שיפוטה של

לפרסם  היא מתכוונת -על ידה. למעשה, רמ"י הציעה למועצה את הקרקע בפטור ממכרז או לחילופין, כך ציינה רמ"י 
לשימוש אתר המטמנה הצפונית עבור יזם חיצוני שיממש את התב"ע למטמנה חיצוני  את הקרקע במסגרת מכרז פומבי

 על פי רצונו.
מרגע קבלת ההודעה החל תהליך משותף של הנהלות היישוב עם המועצה לבחינת המשמעויות והאלטרנטיבות 

בים של שילוב העומדות בפנינו, החל מביטול ושינוי התב"ע, עד מילוי האתר ללא אלמנט מחזור, כלה בפתרונות משול
 גובש צוות עבודה )להלן: הצוות( משותף של נציגי ציבור ובעלי תפקידיםיעודים נוספים מלבד מילוי ומחזור. לצורך כך, 

 יפתח צלינקר, יעל דוידוב, אלון גולדנברג, דרור אבודרם, עמיחי ויינברגר, חלי זלינגר,לטיפול בנושא, הכולל את: 
  ולירון שקד. יחיעם יוגב, אורי בייז

 
 להלן, תפקידי הצוות ומטרותיו 

הסיכונים והסיכויים, גיבוש  בחינת מכלול התרחישים האפשריים, ניהול איסוף מידע, בחינת חלופות וגיבוש המלצות: (1
 והצגתם בפני הנהלות הישוב והציבור להחלטה.  המלצות

לבדיקת איכות סביבה,  DHVעו״ד, שילוו אותנו בתהליך )משרד גופי היעוץהצוות ינהל את  גיבוש גוף מקצועי מלווה: (2
  חברת אדמה לבחינת הסיכונים ואחרים(.

ראשת  –צרפתי -המועצה הקימה צוות מטעמם הכולל את: ד"ר מטי הרכבי ניהול ממשקי עבודה מול המועצה:  (3
צה עובד בשיתוף פעולה מלא יועץ משפטי. צוות המוע –מהנדס המועצה, עו"ד שלמה ולדמן  -המועצה, הרצל אלעני

 איתנו למציאת הפתרונות המתאימים והמיטביים עבור כפ"מ.
 יכתבו סיכומי דיון ופרוטוקולים למעקב אחרי משימות והחלטות. סיכומי דיון ומעקב אחרי החלטות: (4
 הצוות יפעל לשיתוף הציבור דרך עלוני הקיבוץ ,דפי מידע וקיום אספה בנושא. שיתוף ציבור: (5
 

יום בכדי לבחון וללמוד את הנושא  90-הצוות ביקש וקיבל את עזרת המועצה בפניה לרמ״י לבקשת ארכה ל זה,בשלב 
במהלך פגישתנו, מסרה המועצה כי היא תתנגד להקמת מטמנה שתכלול אלמנט של מחזור חומרי  בקשה זו אושרה. –

של מטמנה ממחזרת שתהווה מפגע סביבתי בנין, שהנה כה קרובה לבתי תושבים וכי המועצה אינה מעוניינת בקיומה 
ובריאותי לתושבים ולתלמידי מוסדות החינוך, המשלבות בעיות תחבורתיות רבות בין היתר משום שהנגישות 

 התחבורתית היא ממש מתוך כבישי הקיבוץ.
קיומה של  חשוב לציין כי המסקנות הראשוניות מהעמקה ולימוד הנושא הובילו את הצוות למסקנה הראשונית כי נוכח

נכון להביא המלצה להתנגדות לפעילות מטמנה ממחזרת )להבדיל  תוכנית בנין תקפה והמצב העובדתי אשר בשטח,
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ממטמנה להטמנת חומרים יבשים שתביא לסגירת האתר בהקדם האפשרי( ובתנאים שיקבעו על ידי הישוב, אשר יביאו 
ף עם המועצה לגיבוש החלופות המתאימות למענה לנזקים מינימאליים בתהליך. בהתאם לכך הצוות פועל במשות

  לפניית רמ"י.
שלאחריה נקיים מפגש משותף  19/1-העדכון הבא לציבור יתבצע לאחר פגישתנו עם המועצה שנקבעה לתאריך ה

להנהלות הישוב )ועד אגודה, מזכירות והנהלה עסקית( ובהמשך במהלך חודש ינואר תתקיים אסיפה לכלל הישוב 
 ת הפעולה.להצגת תוכני

 אנחנו רוצים לבקש מכולנו להתאזר בסבלנות, לגלות אחריות אישית וציבורית, ולשמור על שיח מכבד בנושא.
 

 הצוותבברכה, 
 

 הצעה לניסוח מחודש של תקנון הקליטה
ועדת קליטה הנוכחית עובדת כשלוש שנים וחצי. במהלך הזמן קלטנו עשרות משפחות בדירות קהילה, בדירות ירושה 

 90-גרשים לבנייה הקיימים בתב"ע הנוכחית. עם אישור התב"ע החדשה ייפתחו אפשרויות קליטה ובנייה נוספות בכובמ
 מגרשים חדשים. 

ומאז אנו עובדים על פיו, נוסח מתוך מחשבה שהקליטה העתידית  2009תקנון הקליטה הנוכחי, שאושר בספטמבר 
נקלטו המשפחות החדשות  2015-סדורים של פעימות קליטה. ב תתבצע על בסיס שיוך מגרשים חדשים, וקבע מנגנונים

הראשונות, כולן למבני קהילה, ומאז אנו מאפשרים קליטה בהתאם להיצע דירות הקהילה, מגרשים בודדים לבנייה בתוך 
 הקיבוץ הישן ודירות ירושה שנרכשות על ידי הנקלטים. 

הללו ולא נתנו להם מענה, והוועדה יחד עם המזכירות קיבלה המנגנונים שנבנו בתקנון הישן לא רלוונטיים לתהליכים 
 החלטות בהתאם לצורך.

השינויים שאנו מציעים מבוססים על המחשבה שהתקנון צריך לתת הנחיות כלליות ובסיס לעבודה שוטפת ולא לעסוק 
קבלת החלטה נקודתית. בפרקטיקה של הקליטה לפרטיה. למדנו שאין לדעת מה יוליד יום ושכל מקרה לגופו דורש דיון ו

לכן על התקנון להתוות מדיניות כללית, שתאפשר לקבל החלטות בשטח בהתאם להיצע האפשרויות לשיוך ולביקוש של 
 המועמדים לקליטה. 

 שלושה עקרונות הובילו אותנו בניסוח החדש של התקנון:
שים חדשים, צאצאי יורשים רכישת דירות יורשים, בנייה במגר – התאמת התקנון לתרחישים שונים של קליטה .1

שנקלטים בדירות הירושה וקליטה בדירות קהילה אם יהיו עוד כאלה. ההצעה שלנו היא לנסח את התקנון כך 
 שיתאים לכל התרחישים.

על פי ההחלטות שהתקבלו בכפר מנחם, ברצוננו לשמור את  –שמירה על העדפה של קליטת בני ובנות קיבוץ  .2
לבנינו ולבנותינו לאורך הדורות. לצורך כך שמרנו גם בנוסח החדש על העדיפות של בני זכות הראשונים לקליטה 

 ובנות קיבוץ, אך עם זאת שמרנו גם על זכות הקיבוץ לקבל החלטות חריגות בנושא בהתאם לצורך ולרצון.
ל, אך לאחר בשנים האחרונות היה היצע המגרשים לשיוך מוגב –ראייה כוללת של מצבים שונים של היצע וביקוש  .3

אישור התב"ע יגדל ההיצע משמעותית, כאמור מעלה. עם זאת אין באפשרותנו לדעת מה יהיה הביקוש למגרשים, 
בעיקר בשל העובדה שמספר בני ובנות הקיבוץ שיהיו בגיל הרלוונטי לקליטה בשנים הבאות קטן יחסית. הצעתנו 

 ולביקוש.היא להשאיר את הדברים פתוחים לקבלת החלטות בהתאם להיצע 
 

הנוסח החדש של תקנון הקליטה הוצג בפגישה שנערכה בחודש שעבר, ויובא לאישור שיחת הקיבוץ והקלפי בזמן הקרוב. 
 אנו תקווה שהוא ישרת את העושים במלאכה לאורך שנים רבות.

 
של חברי הקדנציה שלי כרכזת הוועדה עומדת להסתיים ובקרוב יפורסם מכרז לתפקיד. כמו כן מסתיימת הקדנציה 

 הוועדה שנבחרו לפני כשלוש שנים, וגם על כך יפורסם מכרז. עד אז נמשיך כמובן לטפל בענייני הקליטה השוטפים.
ברצוני להודות לחברי ועדת קליטה על השותפות ועל ההקפדה על הפרטים, לחברי המזכירות שסייעו  –בנימה אישית 

הליך קטן כגדול, לקח אחריות ולא ויתר על שום פרט וליווה אותי כשהיה צריך, ולדותן שבשנה האחרונה היה שותף לכל ת
בכל צעד ובכל החלטה שהיה עלינו לקבל. אני מסיימת את תפקידי בסיפוק גדול, בעיקר מכך שלמרות הכל הצלחנו 

 לקלוט עשרות משפחות שרואות בכפר מנחם את ביתן. 
 

 אורית זלינגר
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 דיווח מתחום הבריאות והרווחה
 

 בית הדר
לה תוכנס פינת ישיבה . בימים אמיכאלה לפידות לשפר את פני הביתנעזרנו ב בית קיבל לאחרונה טיפול קוסמטי.ה

 .נשתלה מחדש בשעה טובההגינה סביב הבית  -פור חיצוני יכן זכינו לש ושהיית הדירים ומבקריהם. כמשתנעים את 
 עושה מאמץ רב לסעוד ולהקל על הדירים., בעיקר כי התווספו חברים. הצוות המסור הבית היום כמעט מלא

 
 מרפאה
ית הדברים שנבדקו נמצאו במצב בסה"כ מרב ."התלבשה" על נושא ההנגשה ונעשתה ביקורת במרפאה הכללית

רותי הנכים. אנו מחכים יברז בש התאמת המעקה מחוץ לבניין, תוספת – ת. השיפורים שאמורים להיעשוטוב
 פול בשינויים.ילקראת הט עבכל מקרה נייד שה לצורך אישור.לתחילת עבודתה של ועדת תכנון החד

  להלן הפרוט: .הקבלה שונו ימי לאחרונה
 קבלת אחות 11:30-8:30 - ימי א'
 קבלת רופא ואחות 20:00-17:00, 13:00-11:00 -ימי ב' 
 סגור –ימי ג' 
 קבלת אחות 18:00-16:00, 11:30-9:00בדיקות דם,  9:00-7:00ימי ד' 
 קבלת רופא ואחות 11:30-8:30יום ה' 
 סגור –יום ו' 

 
 רותים נוספיםיש

נמכרות תרופות מטעם  וב זכאים לרכוש תרופות בכל בית מרקחת בוץישהינם חברי הק חברי הכללית – "בילינג"
בסוף כל חודש  בוץ.יאין צורך לשלם, השימוש בכרטיס החבר של הכללית מאפשר לחייב את חשבון הק הכללית.

בוץ חשבון כולל של כלל הקניות באותו חודש והחברים מחויבים בתקציבם, לאחר הנחה בהתאם ימתקבל בק
מי שעדין לא רשום  בוץ.יכחבר ק דור זה ולהיות זכאי להנחה היא למי שרשוםיהזכות ליהנות מס בוץ.ילהחלטות הק

 ין להצטרף מוזמן לפנות אלי.יומעונ
בשעות  אנו מנויים בחברה זאת לצורך מענה רפואי יעוד.רותי רווחה וסימעניקה ש שר"פ – ביטחון ושר"פ

במידה ואינו חבר  קופה הוא שייך(. בחברה זאת כל תושב יכול להיות מנוי )לא משנה לאיזה .שהמרפאה סגורה
 נוספים לכל ילד(. ₪  10 -)כולל ילדים  כל חודש₪  15-הוא יחויב ב ומעוניין להיות מנוי

ד פעם בתקופה לבדוק את המענה. עושים זאת ע"י לחיצה ומומלץ מא. "מצוקהברים הזקוקים לכך יש "שעון לח
 על "השעון".
 073 2341234טלפון שר"פ: 

 
 נסיעות בריאות

ו נקראים לחזור ההוצאות על נסיעות בריאות, ואנ הוכפלו ,בעיקר בתקופת הקורונה בשנה וחצי האחרונות,
והתיאום איתם נעשה דרך  ויגאל קליין הם נהגי בריאות גבי מינצר כפי שהוחלטו בעבר. םיולהסדיר את הנוהל

 במידה ואינם יכולים לנסוע ליאורה )המזכירה הרפואית( עושה מאמץ לפנות לנהגים נוספים. כל נסיעת המרפאה.
אום עם ליאורה באחריות החבר שזקוק לנסיעה. כמו כן הנסיעה יהת .בת להיות מתואמת עם ליאורהיבריאות חי

 חבר הנוסע.רשם על שם הית
 

 לסיום מאחלת לכולם שנה בריאה ומהנה.
 אורית גלאור

 מנהלת בריאות ורווחה
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 ועדת הפנסיה בקיבוצנו

 
 ?מדוע בחרתי להגיש מועמדות

ביום יום אני עובדת  בחרתי להגיש מועמדות ליו"ר פנסיה מתוך צורך אישי בעבודתי השוטפת מול הביצוע הטכני.
בכל  101, עוזרת לחברים במילוי הטפסים ליציאה לפנסיה, טפסי הפנסיה של הקיבוץ וחברות הביטוח מול יועצי
כך שהרגשתי שאוכל להביא את הידע שצברתי לוועדה זו. חשיבות הוועדה הינה לא רק כלפי חברים  שנה וכו'...

  בגיל העבודה אלא גם כלפי החברים שכבר יצאו לפנסיה.
נסיונים )חברת טנא מבט(, אשר תפקידם לבצע ביקורת שוטפת, הכנה והגשת דוחות הקיבוץ נעזר ביועצים פ

 עוץ גם לחברים באופן פרטי וגם לי כמי שנותנת שירות בנושא.ילגופים ממשלתיים, בהכוונה וי
 

 מה החשיבות של שמירת ההפקדות לפנסיה?
 מהשכר הממוצע במשק. 40%פי כחברי קיבוץ אנו מחויבים לפנסיית הרשם. סכום אשר מחושב בכל שנה על 

אשר עדיין בגיל העבודה, היא לשמור על רמת חיים מסוימת  ד מחברי הקהילהלכל אח ,זו החשיבות לעמוד בפנסיה
כיום הגמלה הפנסיונית  שעלות המחיה עולה משנה לשנה... כולנו יודעים , לחיות בכבוד מינימלי.67לאחר גיל 

 לחודש.  4,172עומדת על  -ע"פ התקנות=פנסיית הרשם 
 הרשם? תמה המשמעות לקהילה לשמור על גובה ההפקדות לפנסיי

מבחינת התקנון, כל חבר מחויב בהפקדה לפנסיה על מנת להגיע לפנסיית הרשם. גם כאשר החבר אינו עובד, 
 בחודש(.₪  1,000-עליו להפקיד סכום מינימום )כ

, על הקיבוץ יהיה להשלים לו את פנסיונית בגובה הרשםיה לו הכנסה במידה והחבר יגיע לגיל הפנסיה ולא תה
מה שיביא לעומס על שאר החברים במיסוי, חובות אקטוארים לקיבוץ, שלא לדבר על ה"כעס הפנימי"  - החסר

 כלפי החבר שלא "התאמץ" לחסוך מול מי שעמד בכל הדרישות.
ם הנ"ל רך להשלים עבורו את הכספיגם אם החבר חתם על ויתור השלמת הקיבוץ בעתיד, או שהקיבוץ לא יצט

 להפוך לנטל על הקיבוץ ועל ילדיו. , יכול הוא67בהגיעו לגיל 
אנו פונים בכל שנה לחברים בגיל העבודה ומעדכנים את אלו שהפקדותיהם החודשיות לא מכסות את הדרוש,  לכן
 להשלמת החסר. ציעים פתיחת קופה בחיוב התקציבומ
 

 נייה ליועץ פנסיוני בעת הצורך.פמוזמנים אלי תמיד להסבר וה
 ומוצלחת לכולם. התודה ושנה אזרחית פוריי

 סיגי
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 מ"מ גשם. 103.9בדצמבר ירדו 

  

 לזיו חומסקי ועמית שרון שהתגייסו לצה"ל איחולי דרך צלחה

 

 לליעם מילשטיין שסיים בהצלחה קורס בקרי טיסה 

 עלה והצלח בהמשך.
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 והתושבים בנושא הפעלת המכבסהעדכון לחברים 

 
 שלום רב,

במסגרת תהליך ההתייעלות במכבסה עליו הוחלט במזכירות ברצוננו לעדכנכם בשינויים הצפויים לגבי אופן 
 הפעלת המכבסה בתקופה הקרובה:

, תחל תקופת מעבר של מספר חודשים בהם הכביסה תתבצע במכבסה 23.01.22, החל מיום בשלב הראשון
 ר עציון. חיצונית בכפ

פעמים בשבוע בימים  3מבחינת עלות הכביסה לא יחולו כל שינויים. שינוע הכביסה באחריות הקיבוץ יתבצע 
 ראשון, שלישי וחמישי בשעות הבוקר.

נקודת הבאת הכביסה המלוכלכת ואיסוף הכביסה הנקייה תהיה בחדר הצפוני במועדון לחבר )חדר מרכז המשק 
המכבסה. החדר יהיה פתוח להבאת כביסה מלוכלכת ולאיסוף הכביסה הנקייה במשך לשעבר( באחריות עובדות 

 כל שעות היממה, כפי שמתקיים כיום.
לאחר שיפוץ מבנה הקיטור והכשרתו למבנה מכבסה שיופעל על ידי קבלן חיצוני, שרותי המכבסה  בשלב השני,

 לציבור יפעלו ממבנה זה.
 ה במקומה החדש לא יחולו שינויים במחירי הכביסה עבור החברים.על פי ההסכם עם הקבלן, עם הפעלת המכבס

לקראת הפעלת המכבסה בתקופת המעבר ועל מנת למנוע איבודי כביסה, אנחנו מבקשים מהחברים 
המשתמשים בשרותי המכבסה לסמן את בגדיהם באופן ברור עם עטי סימון כביסה. עטי סימון ניתן לקבל, ללא 

 עלות, במכבסה.
 ₪. 40ק"ג  5המחיר למשקל עד  -חברים שיבקשו כביסה נפרדת  –ית במכונה נפרדת כביסה איש

 
אנו מודעים לרגישות ולקשיים הצפויים לציבור בעקבות השינויים באופן הפעלת המכבסה בתקופה הקרובה ונעשה 

 כל מאמץ על מנת שהפגיעה, ככל שתהיה, תהיה מזערית.
 סה או אלי באופן ישיר.בכל שאלת הבהרה ניתן לפנות לעובדות המכב

 
 בברכה

 חנן רוגלין
 מנהל הקהילה
050-5242876 

 
 
 

 ט״ו בשבט הגיע, חג לאילנות. וגם לילדים.
 אבל בימים משוגעים כאלה, אפילו החגים נעשים מסובכים.

הקורונה הגיעה לכפר מנחם ומשפחות רבות מצאו את עצמן 
 מבודדות וסגורות בבית.

את התוכנית המקורית לנטיעות בלית ברירה, החלטנו לדחות 
לחלק לכל בית  -ט״ו בשבט )אל דאגה. הן יקרו( ובמקומן 

לשתול בגינה או בעציץ  -בכפר מנחם שתילים של פרחי חורף 
 במרפסת.

בהתארגנות מהירה דאגנו לשתילים של אמנון ותמר ושל לוע 
 הארי ושוב יצאה לדרכה הסיירת השמחה של התרבות.

ילדים ומבוגרים, גם בריאים, גם חולים  -כולם קיבלו שתילים 
וגם מבודדים. לכולם יהיו פרחים צבעוניים בחוץ, שיזכירו לנו 

 שחג וכמו שאומרים: מוכרחים להיות שמח!
עכשיו נחזיק כולנו אצבעות, שעד פורים הקורונה כבר תהיה 

 אחרינו ונוכל לחגוג עד לא ידע.
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 09.01.2022 ועדת תכנוןפרוטוקול 
נוכחים: ניצן שקד, איה פינקוס, אסא ברק, רונן סעידי, ארנון לפידות, אביטל פטיש, וידי שקד, דותן 

 אבירם, חנן רוגלין, ענת מוגילנר
 מוזמנים: אייל גרבר, שלומי ודנה מחפודה בזום, עומר ברוידא

 
במסגרת הסקר, קיימים מספר נושאים לטיפול על מנת  עבור קופת חולים כללית. בוצע סקר נגישות - מרפאה .1

להביא את המרפאה לעמידה בתקנות הנגישות. הביצוע והמימון יהיו באחריות הקופה, וזו תיכנס לעבודה מיד 
 לאחר אישורנו.  

 הנושא ייבחן ויועבר לטיפול. –סימון חנית נכים והוספת תמרור  -סעיף אחד יהיה באחריות הקיבוץ 
גובהו  –סגרת העבודות, הוצע להחליף את המעקה הימני המוביל למרפאה, כיוון שאינו בטיחותי כמו כן, במ

 הצעות מחיר. 2נמוך. ענת תבקש 
הכוונה להניע את התהליך ולקדם את  עומר ודותן מסרו סקירה קצרה על סטטוס התכנון בכל בו. – כל בו .2

שירכז בשלב ראשון את נושא התכנון כולל כל  נדרש למנות פרויקטור התכנון, עד לתכניות עבודה, בהקדם.
 היועצים הנדרשים, ובשלב שני ירכז את הביצוע. 

פרויקטורים, ותחזיר לוועדה נתונים מעובדים, על מנת לאפשר קבלת  2ענת תחזור להצעות מחיר קודמות של 
 החלטה ובחירה.

לגובה התואם לכביש הגישה  של הבתים המתוכננים, 00מבקשים להעלות גובה  – משפחות גרבר ומחפודה .3
)המגרשים החדשים  128, 127מגרשים  –הוצגה מצגת עבור שני הבתים  (.124-ל 123העליון )העלאה מגובה 

 כולל חתכים בהם נראים גבהי הגדרות הפונים לכביש התחתון. –באזור הכלבו(
וך המגרש )בעייתי של המגרשים מחייבת ביצוע מדרגות ירידה לבית בת 00ההחלטה המקורית על הורדת 

  לדיירים(, ולא מונעת את קיר התמך הגבוה בחלקו האחורי.
נראה שיש לחשוב על אפשרויות נוספות, שייטיבו עם הדיירים מצד אחד, ויאפשרו התאמה לשטח ולאופי 

 הקיבוץ מצד שני. ברורה לכולנו המורכבות, מול הדיירים, שכבר קיבלו הנחיות לתכנון בעבר.
 וועדה יבצעו סיור בשטח, ויובאו בהקדם מס' אפשרויות, תוך נסיון לתיאום גם מול הדיירים.הוחלט: נציגי ה

פנה לגבי חיבור בין המדרכה החדשה מאבן משתלבת לבין שביל בטון קיים ליד ביתו. נוצר  – עמית ארגוב .4
יציקת השלמה נמסר כי בימים האחרונים בוצעה שם  בחיבור שקע המוצף במי גשמים ומהווה מפגע בטיחותי.

 ענת תוודא מול עמית, שהכל תקין לאחר הגשמים הבאים. מבטון.
פנה בבקשה לביצוע מדרכת בטון המחברת בין שביל הגישה לבית, לבין החניה הקרובה  – מעין שינדלר .5

 המדרכה אמורה לעבור בשטח ציבורי. אליהם, כדי למנוע מעבר הילדים דרך הכביש.
השביל יבוצע על חשבון  )גם גדולות( שירכיבו שביל גישה לחניה. אבני מדרךהוחלט: הוועדה מאשרת ביצוע 

 החבר, ותהיה התחייבות כתובה, לפירוק במידה ויידרש בעתיד.
 

 מוגילנר רשמה: ענת
 

 

 
 

 
פרחי השקד איחרו להנץ, על עץ שקד ותיק שהסתתר בין חלקות 

פריחה על ענפים, אלא רק פרחים השקדים הצעירות לא נמצאה 
 .בודדים מהיחידים באזור

 איתר וצילם: איתן קלנר
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 טיול ותיקים
 .7.1.2022-יקים צעירים לעמק יזרעאל נערך בטיול ותיקים וות

פתחנו בגבעות שייך אברך ובית שערים העתיקה והתוודענו 
לסיפור חייו ומשפחתו של אלכסנדר זייד והתרשמנו 

 מהעתיקות.
שוב של ישהפכה מי משם המשכנו לבית לחם הגלילית,
 –ישוב ייה האקלקטית ביהטמפלרים למושב עובדים ומכאן הבנ

 חוות בשמים ואנדרטת זיכרון לנספי השואה. מראשיתו
ם מהנה ומפגש עם יחתמנו בכפר הבדואי זרזיר בארוחת צהרי

 ג'אלילה שסיפרה לנו על מצב הבדואים בצפון.
ירה הייתה מזג האוויר היה מאוד ידידותי ומתאים לטיול, האוו

 נעימה מאוד והארגון מעולה.

 

 תבואנה על הברכה והתודה אוכמה ורינה ונירה קורן
 שסייעה בהפקה.

 

 

 
 

 

 צילומים: אורנה תל אור  
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 מרדכי וגינה וכל המשפחהעם 
 

 שותפים לאבל על מות
 

 עודד קריסטל

 
 , יואב, רון, גיל וזוהר תלמה, אבנתעם 

 וכל המשפחה
 

 אנו אבלים על מות חברנו
 

 אריק הראל
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 אריק הראל, קורות חיים 
. הוא למד בבית ספר מעורב, יהודים וגויים. 1937אריק נולד בעיירה קודיישט אשר ברומניה בתשעה עשר בנובמבר 

 בנוסף ללימודיו בחיידר.
קשה ומאוד עצובה לילד  המשותפת עם הוריו, עוזב אריק את ביתו בדרכו לישראל. העזיבה הייתבגיל תשע, בהחלטה 

של ההגנה שהפליגה  הבן התשע. זה התחיל ברכבת בהמות מרומניה לבולגריה, ובהמשך מעיר הנמל קונסטנסה באוניי
 משפחה, במסע זה.בים השחור. קצרה היריעה לתאר את ההרפתקאות שעבר אריק, ילד בן תשע ללא הורים ו

אוניית העולים המשיכה במסעה דרך מיצרי הדרדנלים לים התיכון. בשלב זה היא מתגלה ע"י האנגלים וזוכה לליווי צמוד 
של שמונה משחתות אנגליות. עם הגיעם לאזור קפריסין, השתלטו האנגלים על האונייה וכל הנוסעים הועלו על משאיות 

ה. התנאים במחנה היו קשים ביותר ולאחר חודש וחצי עלה אריק עם שאר הילדים אשר לקחו אותם למחנות באזור לרנק
מולדת שהפליגה לישראל. הוא מגיע למחנה העולים בת גלים ולאחר זמן, נבחר ע"י חיותה בוסל, ביחד עם  העל האוניי

 ילדים נוספים, והם עושים דרכם לקיבוץ דגניה א'.
ברמת יוחנן, עד גיוסו לצבא. בזמן שירותו הצבאי הוא מכיר את תלמה , אחרי מספר שנים מצטרף אריק לחברת נוער 

 בת קיבוץ כפר מנחם, הם נישאים ונשארים לגור בקיבוץ.
 ילדים: אבנת, יואב, רון, גיל וזוהר. בהמשך יגיעו גם הנכדים והנינים. 5לזוג נולדים 

את הענף מספר שנים. הוא יזם וביצע את  בכפר מנחם אריק פעיל מאוד בכל שטחי החיים. הוא עבד ברפת ואף ריכז
אירועי הפורימון הגדולים שנודעו בכל רחבי הארץ. אריק נקרא לדגל לכל מבצע שדרש יוזמה וארגון, כמו גיוסים במפעל 
ובכותנה. הכל לווה ברעיונות מקוריים שמשכו את חברי הקיבוץ לביצוע העבודה. הוא ריכז מספר שנים גם את ענף הלול, 

 א מפעיל גם שם את רעיונותיו המקוריים.תוך שהו
 בהמשך למד אריק רפואה אלטרנטיבית ומספר שנים עזר לחברים רבים בשיטת טיפול זו.

במקביל לעבודתו ופעילותו בקיבוץ, עסק אריק ביחד עם תלמה באמנות, במיוחד ריקועי נחושת. והחנוכיות שלהם 
עשר המזלות, בנוסף לעבודות אשר תלויות  םהשנה, שני מקשטות את קירות חדר האוכל בכל שנה בחנוכה ובראש

 במבנים אחרים בקיבוץ.
 בתקופה האחרונה שהה אריק בבית הדר, שם כהרגל המקום, זכה לטיפול מסור עד מותו אתמול.

 .ראריק היה דמות מקובלת מאוד ואהובה בכפר מנחם וכך הוא ייזכ
 הקיבוץ כולו משתתף בצער המשפחה. יהי זכרו ברוך.

 
 

 מי היה מאמין?
 חזק, פעיל, מפעיל ומלא רעיונות ישכב במיטה ולא יזוז? –מי היה מאמין שאדם כמו אריק 

אחרונה נכנסת לבית הדר, היה לך קשה להסתגל ורצית לחזור הביתה. לצערנו זה לא התאפשר וקיבלת השנה הבחצי 
 את המצב למרות הקושי.

משחקי שח וכן גם רותי, יפה וכל הצוות שאהבו אותך וטיפלו בך בכבוד דן היה לך כבן, טיפל בך במסירות ושיחק אתך 
 ומסירות ראויים להערכה.

 אני באתי יום יום וכשיכולתי לקחתי אותך הביתה, כדי לתת לך רגעי חסד בבית שכל כך אהבת. הזמן עובר ואתה דועך... 
 זה אתה אריק.אחרי כל כך הרבה שנים של עשייה ויוזמה ותמיד בעניינים קשה לראות ש

 עשית כל כך הרבה בקיבוץ גם בחינוך, בחגים, ברפת ובלול וגם בקרמיקה ובחדר.
 עשית המון למען המשפחה והיית בן זוג מדהים. גידלנו יחד חמישה ילדים לתפארת.

 היו גם קשיים ואתה תמיד ידעת למצוא דרכים להתגבר עליהם בדרכך הייחודית.
בה שאני צריכה להיפרד ממך ואני מרגישה שהספקנו לומר את כל מה שרצינו היה לי קשה בתקופה האחרונה במחש

 אחד לשנייה.
 אהבתי אותך מאז ומתמיד ואנצור אותך בליבי לעד.

 תלמה                                                          
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 ויוזמות.אבא שלי חאריליקה, איש גדול תרתי משמע, שופע יצירתיות, רעיונות 
 איש של עשייה, ידי זהב, בן זוג וחבר לאמא ואבא שנותן את הנשמה.

התחלת ליצור בנחושת עם  אמא כבר בשנות השישים ועד השנים האחרונות, יצירותיכם הפכו חלק מהמסורת של הקיבוץ 
 בחגים לאירועים ומקומות.

 
ם לא מוותר על שום פרט, הפרויקטים שרק אתה היית "בולדוזר" כשהיית לוקח פרויקט, מתכנן הכל בראש לפרטי פרטי

"מעדר הזהב" זוכרים? וכמובן הזמנות ענק של מפעל המתכת  -יכולת להרים ולבצע: העמסת עופות, גיוסי עישוב בשדות
 שהפעלת את כל הקבוץ מילדים ועד זקנים.

מדת אותנו שלא צריך לפחד למרות שכמעט לא למדת  בבית ספר לא נתת לזה לעצור אותך וניהלת ענפים בקיבוץ ולי
 "להחזיק חזק בשיניים", "להיות בן אדם לפני הכל", ו"לראות את החצי המלא".

הפעילויות שעשית לימי הולדת או סיומי שנה לקבוצה של כל אחד מאתנו זכורות לכולנו עד היום כחוויות ילדות בלתי 
ילד בקבוץ הכיר את המושג "שה, שה, שה, שקט בבקשה  כל –נשכחות וכמובן היו ימי הילד, הפורימונים, חגים וקייטנות 

 וזוכרים אותך עד היום בחיבה שמחה והערכה.
 התברכת בכישרונות רבים שפיצו על הקשיים אבא יחיד ומיוחד שלנו והשארת המון זיכרונות.

 
הסתגל שוב כשבחרת להתחתן עם אמא בחרת גם בחיי הקבוץ השיתופי וכשאלו השתנו באופן קיצוני היה לך קשה ל

 ולקבל את השינויים. לנו היה קשה לראות אותך מסתגר מתבודד יותר ויותר וכמה קשה לאמא ולך.
 

בשנים אחרונות אלו היית איש עצוב ומופנם מבקשת את סליחתך שלא יכולתי לעזור לך יותר ואם אכזבתי אותך, שתדע 
 שלווה עכשיו אבא.

 
 אוהבת אותך אבנת

 
 

כי  -לאכים וישויות האור מלווים אותו עכשיו באהבה עוטפת וחמה, ביראת כבוד והוקרה גדולהאבא שלנו עלה לשמיים, מ
 כי באמת הוא הכי בעולם! -הם יודעים מי אתה ומי זה אבא שלנו

 אבא! –תמונות ומילים לא יוכלו לתאר אותך בחיים 
 

אנו  –זהר, גיל, רון, אבנת ואני  –רק שתדע שאתה נשארת והשארת בישותנו ובנפשנו, עמוק, עמוק בכל אחת ואחד 
אהבת אדם, עשייה ויצירה יש מאין! העשייה שלך הענפה שנתת לזולת! ההומור,  –נושאים את כל המתנות שנתת לנו 

לא ויתרת עלינו  –שאף פעם, אבל אף פעם לא ויתרת לנו ויותר חשוב  –האהבה לטבע ובהיותך אבא לדוגמא לכולנו 
 וחמישה!(היינו פושטים  –)וחמדיללא 

 
 טמנת בנו זרעים מכל הצבעים, שנובטים אט, אט בכל אחד ואחת מאתנו ובנו! ותמיד תהיה אתנו בחיים, דרכנו ובנו.

 אוהבים ומעריכים מאוד מאוד וכבר מתגעגעים, אבא אריק, או יותר נכון אבא אריה במלוא מובן המילה.
 , כי מגיע לך, יותר ממה שאפשר לתאר!היה שלום במרומים אבא יקר וטוב לב ותהיה מאושר שם למעלה

 תודה אבא. –אוהב אותך מאוד ומעריך אותך מאוד, על החיים שנתת לנו 
 

 נוח בשלום ושלווה כי מגיע לך!
 ותודה מכולנו!

 למשפחה ולחברים שבאתם להיפרד ולחלק כבוד אחרון לאבא, תודה רבה!!
 יואב                                                          
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 ביום שבת עשית סיבוב אחרון בקיבוץ, כנראה הרגשת שהגיע הזמן להיפרד מהמקום שכל כך אהבת.
אנחנו זוכרים שאיפשהו שם, כשהקיבוץ הופרט ואתה סיימת את עבודתך ברפת, משהו השתנה, משהו בך, נשבר. לאט 

והשתנת, הזקנת והתכנסת... אתה כבר לא הסבא שאנחנו זוכרים, כאלו משהו בך כבה. נפש האדם היא דבר  לאט הלכת
 כל כך מורכב ומפותל ואצלך השינוי היה ניכר.

מאז שהחלה התדרדרות במצב הרוח שלך תמיד כשנפגשנו חיפשנו את הניצוץ בעינייך, משהו מפעם שעדיין לא כבה... 
 ומדי פעם הסתכלת לנו בעיניים והיה אפשר לראות את הסבא שאנחנו זוכרים מפעם. הניצוץ היה שם חלש חלש,

חבל לנו שהבנות שלנו לא הספיקו לחוות את הסבא שאנחנו זוכרות, הסבא הפעיל, היצירתי שהולך עם האמת שלו עד 
 הסוף ומגשים כל משאלה.

 ו כל כך גאות שהוא סבא שלנו!סבא אריק הפעיל, הכריזמטי החזק שהיינ-אנחנו בוחרים לזכור אותך ה
הסבא ששתל במיוחד בשבילנו דשא בצורות מיוחדות, שעשה לנו את קייטנת הגונדולות הבלתי נשכחת, הסבא הזה 
שבכל שנה בקיץ היה עושה לנו סקי מים בבריכה או חליקות על הדשא עם מלא מים וסבון. הסבא שהיה מכין לנו בשבת 

ה רומניים עם אינסוף תוספות. כל כך הרבה מזכרונות הילדות שלנו מורכבים בערב פיצות בטאבון או תפוחי אדמ
 מפעילויות ופרוייקטים שאתה יזמת החל מהדברים הגדולים לכל הקיבוץ ועד הדברים המשפחתיים האינטימיים.

רבה אנחנו רוצים להגיד לך תודה על כל מה שהשארת לנו. שתדע שהשארת אחרייך מורשת מפוארת ונגעת בכל כך ה
אנשים בדרך. עכשיו אנחנו מבינים עד כמה היית משמעותי בנוף הקיבוצי ובזכרונות הילדות של כל כך הרבה דורות של 

 אנשים שחיים פה.
אנחנו מבינים היום יותר מתמיד שהמוות הוא חלק מהחיים ומוצאים נחמה בידיעה שאתה כבר לא סובל ולא כואב לך, 

 אלה רק אנחנו שנשארים עם הגעגוע.
 אוהבים הנכדים

 
 מתוך ספרו של אריק "מקודיישט עד כפר מנחם ומה שביניהם"

 ובנימה  אישית:
הרגשתי, שאני בגן עדן,  עושה מה שאני רוצה. משחק, רץ בשדות, כך גם בקיבוץ. יותר  5בסיפורי הראשונים עד גיל 

אנשים יוצרים, אף אחד לא עצר בעדי, מחצית חיי אני חי בכפר מנחם, כל השנים נתנו לי חופש ביטוי, ממש גן עדן ל
ההפך מזה רק עודדו ועזרו. כל מה שעשיתי וחוויתי, יחד עשינו. החברים הללו אישיותם טמונה בליבי, הם הפכו לחלק 
מחוויות חיי. אני עובר בחדר האוכל, ברפת, בבריכת השחייה, על הדשא הגדול, במפעל קרמיקה הנטוש, במפעל מתכת, 

ר, בשדות בכל מקום בדמיוני אני רואה את אותם חברים, אלה שהלכו לעולמם, ואחרים, ייבדלו לחיים בלול פיטום המושכ
 ארוכים. כל אחד באישיותו ובמעשיו, כולנו יחד יצרנו חברה שיתופית,

 תרבותית וכלכלית לתפארת.
 

 2018הספד שכתב אריק לעצמו בדצמבר 
  –נפלה בחלקי הזכות, בעודי בחיים ובראש צלול, להיפרד מכם 
 כל חבריי, אלה שיבדלו לחיים ארוכים ואלה שהלכו לעולמם. 

 רגע המוות הוא בעצם רגע של שחמה. באותו רגע, נפסקים חיים אך מתחילה צמיחה חדשה. 
 לאלה החיים זוהי צמיחה של תקוות, מפגשים והכרויות. 

 אלה שאיתם בנינו את עברינו.  –העבר  אני אפגוש חברים מן
אבנת, יואב, רון , גיל  –גידלנו חמישה ילדים  -זאת הזדמנות עבורי להודות לתלמה חברתי לחיים איתה בנינו את ביתנו  

 ליה. זיו דניאל ושחר, עיליי נדב ויהלי, אוריה ושוגר הלא היא אבישג. וכן אוריאל. ואחרונה, בשלב זה, הנינה  –וזוהר. נכדים 
 תלמה ואני עבדנו יחד בקיבוץ בלול, ברפת ובקרמיקה. יחד העמסנו עופות ועבדנו במדגרה. 

 בכל מקום פיתחנו גאוות יחידה עם קומזיצים וערבי ענף. עבודה עברית כהלכתה. 
 רקענו בנחושת את כל חגי ישראל וקישטנו את חדר האוכל של הקיבוץ. –ביחד גם עסקנו באמנות 

התנדבות לש.ש.ש בלהב, פעילות בקיבוץ הארצי, ריכוז החטיבה הצעירה בקיבוץ,  –ספקתי גם דברים נוספים בין העבודות ה
 ארגון קייטנות לילדים, הפקת אירועים ועוד. היו לי חיים יפים!

 שימרו על החיים! הם מתנה חד פעמית שכל אחד מקבל והיא יקרה מפז!  –אני נפרד מכם עם עצה 
הזמן יעשה את שלו וניפגש כולנו בעולם הבא שם נספיד יחד אחד את השני. אני מודה לכולכם ובעיקר למשפחתי הנרחבת 

 שבאתם להיפרד ממני. אריק 
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 איתי ישראל קורות חיים
השני. לפניו היה גלעד ואחריו חובב ואביחי. , להוריו רחל ומשה ישראל. הוא היה בנם 25/3/1947איתי נולד בכפר מנחם ב 

 במלחמת השחרור, בהיותו כבן שנה, פונה עם כל הילדים והנשים להדר.
ה רבות ואף זכה יאיתי למד בכפר מנחם עד סיום התיכון אך בעודו ילד החל להתעניין בשחייה, השתתף בתחרויות שחי

 בתואר אלוף ישראל לנוער בסגנון פרפר.
 בשנות ילדותו ונעוריו גם התעניין מאוד בבניית טיסנים ובילה שבתות רבות בהטסתם. 

. והשתתף במלחמת ששת הימים, במלחמת 7התגייס לצבא ושרת בחיל השריון. הוא היה נהג טנק בחטיבה  1965-ב
 ההתשה, במלחמת יום כיפור ואף במלחמת שלום הגליל.

 יעל, מיכל, שולמית ואלה. –הם ארבע בנות נשא לאישה את עמליה ונולדו ל 1969בשנת 
 בהמשך, למד הנדסאות מכונות במכללת רופין והיה מורה לאגרומכניקה בצפית ובאורט.

 במשך שנות הוראתו הוא כתב חוברות לימוד לתלמידי תיכון בנושאים אלה. 
 כמו כן תכנן וביצע את בקרת ההשקיה בחממה של צפית.

עבודתו בקרמיקה מיכן את המפעל. לאחר מכן עבד איתי במפעל המתכת ואף עבד איתי בקרמיקה. תוך  בהמשך
 באינטל. 

 בקיצים היה מציל בבריכה.
בשנים האחרונות כתב ספר עב כרס על זיכרונות מילדותו ומתקופת שירותו הצבאי. חלק מזיכרונותיו אלה פורסמו בעלון 

 הקיבוץ.
 ויקטים בתערוכות אגריטך. גם שער הקיבוץ הוא פרי המצאתו.פר יא בנשמתו והציג, יחד עם תלמידיואיתי היה ממצ

 לפני כחודש חש ברע, נלקח לבית החולים שם נפטר.
 איתי השאיר אחריו אישה אוהבת, ארבע בנות ושבעה נכדים ונכדות.

 הקיבוץ כולו משתתף באבלה של משפחת ישראל. יהי זכרו ברוך.
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ט קֶׁ ֶׁ יעַ לְךָ ש   מַג ִּ

 ֶׁ יעַ לְךָ ש  טמַג ִּ  קֶׁ
וֹב י הַט   אֲחִּ

ן הֶׁ ים ב ָ נִּ ָ  אַחֲרֵי ש 
ת הָאַחֵר  יתָ רַק אֶׁ   -רָאִּ

י סוֹף, לִּ  נֶׁאֱמָנו ת ב ְ
 אַךְ לאֹ לְעַצְמְךָ.

ךָ  ְ חְרֵר נַפְש  ַ  ש 
ר,  ָ יֻס  ְ  מֵהַג ו ף הַמ 

וֹאֵב,  הַד 
יל אֹ יכָלֹ הָיָה לְהָכִּ ל  ֶׁ  ש 

 ו לְךָ.
ט קֶׁ ֶׁ יעַ לְךָ ש   מַג ִּ

וֹב י הַט   אֲחִּ
 חובב

 
 אחי

 .והחלל שהשארת גדול 3נשארנו 
משחפת עצמות שתקפה אותך בגיל צעיר, דרך  .אני קורא את ספרך, סיפור של חיים, סיפור של דור וסיפור של גיבור

 .ה הכי קטנה בארץ, צבא, מלחמות ומשפחהיילדות לא פשוטה בחינוך המשותף, אגודת השחי
 .מזייפת לא פונה ולא מתעקמתותמיד עם האמת שלך ואם איזה מצפן מוסרי שמחט המצפן שבו לא 

 .וזה אולי המאפיין הכי חשוב שלימדת את כולנו
איך  .אמרת לו אם אתה נכנס לחדר אני יורה בך .קורא איך איימת בנשק על איש צוות שרצה "לטפל" בערביה בטובס

ון עצמי מטורף ך הפצועים קשה ממלחמת יוה"כ למרות שנראה היה שאין להם סיכוי, תוך סיכיהתעקשת לפנות את חבר
 .כי חברים לא עוזבים

לא ידענו אז שנפצעת והצלחת במזל גדול לצאת מהטנק  .אני זוכר איך הגעת במלחמת יום הכיפורים הביתה לשעתיים
הפגוע, ניצלת את הסיטואציה שבה הוגדרת כפצוע ותפסת טרמפ הביתה כדי לראות את עמליה, יעל וההורים וחזרת 

 .פת, אבל גיבורים לא מפקירים את העולםמיד אל התופת וזו היתה תו
ומלבד זה היצירתיות, זו שהחלה כפי הנראה עוד בגן הילדים כשאתה בורא עולמות שלמים, בדמיון שגובה אח"כ גם 

קדי הסטטוס קוו. אבל שוב האמת וביכולת טכנית וביצועית, אותן יכולות שהעמידו אותך שוב ושוב במאבק מול מ
 .אותך הלאההפנימית הזו שדוחפת 

מחילוץ טנק הפוך במלחמת ששת הימים בדרך שלך כי "המפקדים כבר ניסו ורק גררו הסתבכות מיותרת של המצב", 
ועד מהפכה מוחלטת של מפעל הקרמיקה, כמעיין אין סוף של שיפורים מתמידים  ומחשבה מקורית בכל מה שנגעת בו 

 (.שונה)אנשים לא יודעים שאתה המצאת את החממה הממוחשבת הרא
 .שנים 17-נולדנו בדורות שונים אחרי הכל אתה מבוגר ממני ב

גדלת בתנאים של עוני מרוד, אפילו רצפה לא הייתה  .גדלת בתנאים שניתן להגדירם היום ממרחק הזמן כמסמרי שער
מדי  רק מתקן להזלפת מים על האדמה שתהייה מהודקת מספיק כדי שלא יהיה אבק בתוך הבית אבל לא רטובה ,בוובל

ובכל זאת ואולי בגלל הקושי בתנאים, השאיפה  .רותים חשבו רק מאוחר יותריעל חשמל, מים או ש ץ.כדי שלא יהיה בו
 .הזו לשיפור אינה מרפה מהדרך שבה אתה חי ופועל

ואתה לא מוותר ונוסע לבדך ברחבי הארץ לאימונים ותחרויות אגודת  ,היבשנות העשרה מתגלה אצלך כישרון נדיר לשחי
המאמן הראשון שלך הוא גילי ואח"כ אתה מתאמן בבת גלים תחת המאמן יוסף  .הפועל כפר מנחם ,שחיה של איש אחד
 .פשוט לא יאומן .פרפר 100לאלוף הנוער של ישראל ב  1964טלקי ומוכתר בשנת 
 .אתה מגיע לאליפות בחופשה מהצבא ובלי אימונים מגיע שלישי 1965אגב שנה אח"כ ב 

 .בד כנראה שרק המחלה היא זו שמאיטה אותךעלמרות פער הגילים אתה עדיין מהיר ממני בדיעד לא מזמן ו
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בצבא של אמצע שנות השישים כל התחשבות בחיילים הפשוטים לא היתה קיימת ואתה שלא יכולת לסבול אלימות, איך 
 ."אמרת לי פעם "הדבר הכי אלים שאני יכול לחשוב עליו זה להרביץ לקוץ עם מקל

חוסר צודק מוצא אפיקים ליצירתיות בצדדים הטכניים של הטנקים, שאותם הכרת כפי הנראה טוב יותר מכל אדם ו/או 
 ."כמו שניסחת: "אני נהג טנק ככה אני לא צריך לירות באף אחד .אחר

לא סתם אמרו לברן כשניסה לארגן הגעה למוצב בגזרת החרמון שהיה מנותק במשך כשבוע בלי אוכל חשמל ודלק 
 ".ואחרי שכל האמצעים כשלו "יש לנו פה נהג טנק אם יש מישהו שיכול להביא אותך לשם זה הוא

בוציות ועד זוכר איך כשהלכת ללמוד, ושוב תוך מאבק מתמיד ועיקש בכל מה שהיה יכול לעצור אותך מהוועדות הקי
למותר  ."כי זה בא על חשבון מחראני החלטתי, אני לומד עד אחת בלילה אחרי זה אני מפסיק לדיסלקציה, אמרת לי "

 .לציין שהצטיינת גם בלימודים
 .ואח"כ בקיבוץ, הנדסה המבריקה ביותר היא הפשוטה ביותר ותוכנת הבקר הטובה ביותר היא הקצרה ביותר אמרת

ך אני יודע שידעת שלפחות לי היית מקור של השראה, ניסיתי לדבר כמוך לשחות כמוך ושגם בי תהיה מחט מדויקת כל כ
 .תמיד לשפר תמיד ולדחוף קדימה .של נכון ולא נכון, אמת ושקר, מוסרי ולא מוסרי

אנחנו יודעים היום שמראות המלחמה קפצו לך מול העיניים, ושאולי רק המשפחה היציבה והאוהבת שהקמת עם 
 .החתירה האין סופית לטובת הבנות נתנה לך עוגן
 .מך קשה כל כך קשהאח יקר ואהוב שלנו היית לנו למצפן והפרידה מ

 
 אבא

 תמיד היית כל כך מלא חיים, שמח, צוחק ומצחיק.
 בלתי נתפס ששוב לא אזכה לראות את החיוך שלך ואת הצחוק בעיניך.

 היית ממציא, מוכשר ומקורי. 
 היית שחיין, היית כל כך הרבה בשבילי ובשביל האחרים.

 אבל יותר מכל היית איש משפחה;
 לאמא, אותה סעדת באהבה גדולה ללא תנאי.היית בעל אוהב ומסור 

 היית אבא נפלא, נדיב באהבתך, נתת את כל כולך לנו הבנות.
 היית סבא מדהים לכל שבעת נכדיך ונכדותיך שאוהבים אותך כולם וכבר מרגישים בחסרונך.

 היית אחד האנשים היצירתיים והחכמים שהכרתי. תמיד עסוק ועוסק במשהו.
 עבר. קשה לכתוב עליך בלשון

 ואתה חי כל כך בזיכרוני.   היית ולא הנך!
 אזכור אותך תמיד באהבה כאדם הפעיל והיצירתי שהיית.

 יעל
DEAR ITAY, 
The first time I laid my eyes on you, I knew in my heart and mind that you are such a good man. 
My first impression!!!  
As the days passed by, my impression was not mistaken. You are really such a good man with a 
beautiful heart and mind. A good husband to Amalia and good father to your daughters and 
grandchildren.  
I may not blood related to you, but you had my respect and treated you as my own father. That 
is why when you got sick and not feeling better, I was so worry and stress. This is really the 
reality. Our life is unpredictable. 
Now that you’re gone the whole family of yours are madly sad including me. 
Your smile, your joke, your stories, and your laughter will not be seen and be heard. 
I will miss you forever Itay!!! 
I treated you as my own father too. 
No more pain rest in eternal peace. 
Till we meet again 
Your memories will surely be missed. 
Maria 
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 סיפורי חיים שכתב איתי:

 
 אימוני שחייה

כרמלה ואני היינו שחיינים של הכיתה בכיתה ו'. לפי החוק היתה צריכה להיות מנוחת צהרים אבל האימון היה במקביל 
באותה שעה. אי אפשר היה לצאת מבית הילדים בעת המנוחה. המטפלת היתה מסתובבת הלוך וחזור כמו סוהר. 

תוך כדי הצצה בכל חדר לראות אם הפקודה מתבצעת, והצעקה היומית: "אני לא רוצה לשמוע הגה... פנים לקיר ולישון" 
עדין מהדהדת בראשי. אני הייתי בחדר השני, חלונו היה גבוה ולא ניתן היה לצאת ממנו לעומת כרמלה שגרה בחדר 
האחרון, משם היינו גולשים החוצה לדשא. הבעיה שלי הייתה להגיע לחדר של כרמלה. כשהמטפלת היתה עוברת את 

פרצוף לחדר האחרון, הייתי מתקדם חדר אחד ומתחבא מאחורי הדלת הפתוחה, וכאשר חזרה עם החדר השני עם ה
הפנים לחדר הראשון הייתי מתקדם חדר עד שהגעתי אל כרמלה. המאמן יגאל סביר בא אלינו לחלון ועזר לנו לצאת 

רמלה לא בדקו כי היא מהחלון, במיטה השארתי צורת גלגל עם השמיכה כדי שהמטפלת תחשוב שנרדמתי כבר. אצל כ
 .היתה ידועה כסבונית שעושה תמיד רק את המותר. כך היה הסידור תרתי משמע כל הקיץ

 
  1950על השלג בשנת 

אני לא זוכר את השלג. אבל חוויות גדולות כן זוכרים, מגיל צעיר ודווקא מאותו יום שלג אני זוכר, בעוד אני ישן בבית 
חורי של בית הילדים שהיה בגובה כשני מטר מעל האדמה בחוץ. זה היה אבא שלי הילדים התעוררתי מצעקות בחלון הא

שלא הרשה לעצמו להיכנס לבית הילדים, להעיר אותי דרך הדלת, כי "אסור". בארבע בבוקר כשקם עם אור ראשון 
ים כפי שתמיד ציין למספוא, היה שלג בחצר והוא היה חייב להעיר אותי. אבא ראה שהכול לבן וריח אירופה בא לו בנחירי

מעלות היה מתחיל  12-אחרי הגשם, זה הזכיר לו את ארצו ומולדתו ובית אביו. כל פעם שהטמפרטורה ירדה מתחת ל
לדבר על אירופה, תוך נשימה עמוקה "כמעט הסנפה". הוא תמיד דיבר על השלג באהבה עמוקה, וסיפר שכאשר השלג 

הרים הגבוהים ועושה סקי בחברת נערים בני גילו. בכל מקרה באותו הבוקר, היה יורד שם, הוא היה עובר את גבול פולין ל
הוא רץ להעיר אותי. החוויה הייתה עצומה וכך כנראה העיר את כל המשפחה כדי לחלוק את עוצמת החוויה. אסור היי 

על בריחים. רק למטפלת שילדיו יחמיצו את החוויה, הוא הלך מיד לבתי הילדים המוגף, אך לא נכנס פנימה, סגורים היינו 
 היתה את הזכות לפתוח את בית הילדים. 

אבא קפץ מתחת החלון וצעק אלי מילה אחת בכל קפיצה, כשפניו עברו את גובה החלון, ראיתי את כובע המצחייה שלו 
שכילד בן שלוש ואת פרצופו עד קו העיניים. איתי... קום...יש...שלג...בוא...תראה...קום... הקפיצות שלו היו כה מרשימות 

 וחצי הן נחרטו בזיכרוני. אך את השלג עצמו שכחתי. 
מסיפורים אני זוכר כי עומרי ומיירים, שניהם אנשים יקרים לי מאוד זכר צדיקים גדולים לברכה, הלכו לבנות מזחלות 

מצדן הלכו  שלג ,הם ריתכו מספר ברזלים ובנו שתי מזחלות כדי שלילדים שיקומו בבוקר יהיה במה לשחק. התופרות
 בלילה למתפרה והכינו לכל הילדים כפפות עד הבוקר.

למה זה נשמע כאגדה יפה בארץ רחוקה? בבוקר התעורר הקיבוץ כולו ככפר אלפיני לבן ומוכן לשלג כאילו היה תופעה 
ג יומיומית. אצלי קיימת תמונה מכוננת שאני עם השישייה ועם מוסקה המטפלת ז"ל. ובתמונה אנחנו עומדים בשל

וגרביים על ידינו וכובעים חמים לראשינו. מוסקה לובשת פרוות כבש ומטפחת לראשה כמו רועה שוויצרית באלפים. 
התמונה צולמה ע"י דוד פרלמוטר ז"ל שצילם את האירוע והתמונה שוכפלה לכל השישייה. עוד בתמונה מרים קורנגוט, 

בטורבן ומטאטא חצר. בגב התמונה תאריך שאימא שלי כתבה: יוסי ברוידא, יהודה קרון ואני בוכה ליד איש השלג חבוש 
 .. וזה תאריך השלג המוסמך! בביתנו אמא תארכה את כל התמונות במדויק6/2/50
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24.01.1965-11.09.1911  אשר גולדברג 
17.01.1986-24.12.1913  דוד פרנקל 
31.01.1986-16.03.1920  שולמית קלנר 
20.01.1988-15.10.1911  פייבל שריג 
08.01.1990-25.06.1944  גד פטיש  
29.01.1990-22.06.1987  לירן בן אריה 
06.01.1991-18.01.1912  מוטק'ה )מרדכי( בן אריה 
12.01.1991-12.01.1913  רייזל שור 
20.01.1991-01.11.1910  נחק'ה רומבק 
27.01.1991-26.12.1912  נחמק'ה קפלן 
29.01.1992-24.06.1908  הניה רומבק 
25.01.2000-15.01.1921  דבורה לויט -דורקה 
14.01.2004-07.11.1923  ינינה שלנגר 
26.01.2004-20.03.1912  רחל'ה ברוידא 
13.01.2005-17.03.1910  עמנואל בק 
08.01.2007-15.05.1915  אנה שוהם 
07.01.2008-17.01.1923  חיים יערי 
06.01.2010-27.01.1918  אלזה זלינגר 
25.01.2010-30.06.1957  אנט שור 


